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Aan:

Cc:

Onderwerp: RE: Afspraken Sparren brief van Rossum

Datum: dinsdag 24 november 2020 21:11:23

Bijlagen: _Nota ter beslissing 2020-11-20 9 40 35 (002) YdK LdR.docx
Prioriteit: Hoog

Hoi en anderen,

Ik heb ook even naar de nota gekeken en zou de link met het ZonMw programma iets anders

verwoorden, zie tekstsuggestie in de bijlage en cursief onderaan deze mail. Of onderzoek onder

de categorie ‘maatregelen’ past of dat je het als apart, aanvullend onderdeel wilt noemen laat ik

even bij jullie.

Het vraagstuk waar ik, ondanks deze nota, mee blijf zitten is: wat is de VWS lijn t.o.v.

aandacht voor vitamines C en D in zowel preventie als behandeling voor COVID-19? En

wie gaat daar uiteindelijk over?

Want vanuit projectgroep Innovatieve Behandelingen volgen we nu de lijn van de (officiéle)
adviserende clubs en instanties (Voedingscentrum, Adviespanel en bijv. SWAB m.b.t.

behandeladviezen). Die partijen zijn terughoudend/conservatief (met rede): er is op dit moment

onvoldoende sluitend bewijs om vit C en/of D aan te raden voor behandeling. De minister kan

daar wat ons betreft geen andere lijn in kiezen. Dat deze vitamines echter een rol spelen m.b.t.

onze weerstand is duidelijk. En dan komen we in de prefentie-sferen, maar vervolgens
communiceren we hier als VWS niet actief over (in tegenstelling tot andere landen). Het klopt
dat Van Rossum et al hier volgens mij niet naar refereren maar in de media (en ook in

burgervragen) komt deze vraag wel terug. Ook wordt op dit moment dus overwogen om leefstijl
(incl. supplementen) een plekje te geven in het COVID-19 onderzoeksprogramma van ZonMw

dat doorontwikkeld wordt.

Als er intern een bewuste afweging gemaakt is (bijv. door dossierhouders “supplementen” van

VGP) om in de communicatie geen additionele aandacht voor supplementen (met name vit C en

D) te genereren dan zou ik dat verwachten terug te zien in de nota. Een korte referentie naar

de redenen waarom VWS op dit moment juist niet actief op supplementen gaat wijzen (bijv.
omdat het de aandacht zou kunnen weghalen bij onze hoofdboodschap ‘gezonde voeding en

voldoende bewegen’
-

even kort door de bocht) zou dus verduidelijkend kunnen werken. Maar

wellicht spelen andere overwegingen bij dit vraagstuk ook een rol? Ik zou in ieder geval willen

pleiten voor een bewuste afweging hierin (waarin VGP, PG en CZ ook op 1 lijn zitten bijv.). Deze

nota lijkt mij daarvoor opportuun.

Maar wellicht denken jullie daar anders over? En is er een ander intern gremium / traject waar

dit vraagstuk beantwoord zou moeten worden?

Ik hoor het graag!

Groet, JERE

Ook op het gebied van onderzoek is er aandacht voor leefstijl en COVID-19. Het ZonMw COVID-

19 onderzoeksprogramma wordt op dit moment doorontwikkeld en zal in 2021 nieuwe

onderzoeksvoorstellen financieren. In de doelstellingen zal, naast kansrifke behandelingen voor

COVID-19, aandacht worden besteed aan preventie (gezonde leefstijl, supplementen etc.).
Op dit moment wordt dit vernieuwde programma door het projectteam Innovatieve

Behandelingen COVID-19 (directie PDC19) voorbereid. Financiering hiervoor is reeds geregeld
binnen het budget Innovatieve Behandelingen COVID-19 voor 2021 (totale bedrag?).

RED ik lees dat we hieraan geen specifiek bedrag voor preventie/leefstijl kunnen

koppelen. Kunnen we het totaal bedrag wel noemen?

Van:INSET)<BR ins. nl>

Verzonden: dinsdag 24 november 2020 14:25

Aan:ITER)<TD minvws.nl=; ITIEEIL

<HEE rinvws.nl>;IESE) <BEEETD minvws.n >;IESE

(EE) <IEEED minvws.nl>
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CC:IEF| < 5.1.2e pminvws.ni>;

SEE minvws.nl>;IE) <IEEECR minvws.nb>

Onderwerp: RE: Afspraken Sparren brief van Rossum

Dat zou mooi zijn. Ik begreep uit het overleg net dat de insteek nu vooral is een brede

boodschap voor alle Nederlanders, hoe blijfje vitaal.

Heb wel benoemd dat vitamines/supplementen als extra als infectiepreventie een aanvullende

insteek kan zijn. Risico is dat dan een pil als mogelijk afdoende gezien kan worden.

Dat moet natuurlijk niet de boodschap zijn, het is aanvullend (extra snel werken, maar zonder

gezonde leefstijl is het niet voldoende).

Groet,

Van:IIE)<BEF invvs.nl>
Verzonden: dinsdag 24 november 2020 14:09

Aan:IEF)-EEE inv. l>; IEEE.
<HEEECE invvs.n >;IESE) <BEETN inyyvs.n|>;IEEE
(EEE) <HEEEEDNP minvws.nl>
CC:INET)<Pinves.nl;IEEE

<BEEE minvws.nl>;IEF)<BR© minvws.nl>

Onderwerp: RE: Afspraken Sparren brief van Rossum

Ha collega’s,

Zie in de bijlage mijn toevoeging. Ik zou nog wel aandacht willen vragen voor het specifiek

benoemen van supplementen/vitamines in de nota. Het gebruik daarvan ter preventie en;/of

behandeling van COVID-19 blijft nu nog een beetje in de lucht hangen. Terwijl we daar wel

veelvuldig op worden aangesproken en er ondertussen ook best wat (internationaal) onderzoek

naar loopt. Mijn collega leBFLR heeft daar laatst met | ERE ook contact over gehad. ERIE

probeert hierover vandaag nog iets over op de mail te zetten tbv deze nota.

van:INCE)EEEin vs.n>
Verzonden: dinsdag 24 november 2020 11:59

Aan: IEEE.BEEFinvvs. >;EEE
<BEEEET invws.nl>; 5.1.2¢ ) <BEEEEED minvws.nl>;IEEE
EET)<BEEETIinvvs.nl>
CC:IEEE)<BEEFTEinvys.n)>;INSEE

minvws.nl>

Onderwerp: RE: Afspraken Sparren brief van Rossum

Hoi [ERED

Ik snap de haast, maar dit is een soort van onontgonnen terrein voor ons ©.

Hierbij een aanzet. Daar heb ik echt ook [IEE voor nodig.

Groet
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Van: IIEEDN.BEEFinvws.nl>
Verzonden: dinsdag 24 november 2020 11:30

Aan:IEEE) <SEEEEC inv.n|>;EERE
<BEE minvws.nl>;IEE) <BEF minvws.nl>
CC:INET<TC ins.
Onderwerp: RE: Afspraken Sparren brief van Rossum

En is het dan een commununicatief iets, die supplementen?

Graag een zin voor wat je wilt meegeven in de nota en/of de tabel, hetzij bij communicatie,
hetzij bij maatregelen.

Groet EEEY

Van:IEF minvws.nl>

Verzonden: dinsdag 24 november 2020 11:15

Aan: IEEE minvws.nl>;INEGI)

minvws.nl>;[INGE minvws.nl>

CC:IEF| << minvws.nl>

Onderwerp: RE: Afspraken Sparren brief van Rossum

Klopt. Vanuit CZ kunnen we niet heel veel an sich. Er zijn twee opties die nu verkend worden:
- GLI: uitbreiden of ophogen budget (maa helaas niet uitgeput, dus hoe dan wel

daar meer gebruik van te laten maken; kijkt hier naar)
- Innovatieve behandelingen: vanuit rijksoverheid meer/sturender inzetten op

voeding/supplementen e.d. als mogelijk behandeling {en/of voorkomen/verminderen
van verergering klachten). Daar belde ik Rudo over. Dat zit in de pijplijn, zou goed zijn
daar expliciete aandacht aan te geven.

Onze redenatie met supplementen als behandeling (bij vastgestelde COVID-19) is dat je dan de

redeneerlijn naar preventie (zorg dat je de vitamineninname op orde hebt) kunt doortrekken.

Zonder dat daar iets van kosten bij zitten, want kan mee in dagelijkse boodschappen (zijn niet

duur).

Van: IEE.BEETinv ws.nl>
Verzonden: dinsdag 24 novernber 2020 10:09

Aan:IIE)<BEEE ins.n>;IEE)
EEEin vs.n>;IE)<BEEECIin ws.nl>
CC:IEE| << minvws.nl>

Onderwerp: RE: Afspraken Sparren brief van Rossum

Dag [EEE ik krijg via de zijlijnEa wel signaal dat jullie bezig zijn met iets, maar

wanneer denk je wat aan te kunnen leveren? Zou fijn zijn als we voor overleg 12.15 uur wat

hebben. Ik stuur je uitnodiging voor dat overleg even door.

Groet ERY

Van:INERT) minvws.nl>

Verzonden: maandag 23 november 2020 09:26

Aan:IEE.BEERinv vs n>;ET|
<BR minvws.nl>; 5.1.2 ) <BEENFCED minvws.nl>
CC:IER| <EFCinvws.nl>
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Onderwerp: RE: Afspraken Sparren brief van Rossum

Dank, was bekend de petitie inderdaad.

Wat betreft punt 4: dat gaan we na, weet zelf niet goed wat bedoeld wordt met

farmacotherapie (therapietrouw e.d.?).

Waar ik zelf nog wel aan zit te denken als mogelijke extra inzet is ook (laten) kijken naar wat er

aan aannemelijke positieve bijdrage geleverd kan worden aan versterking van het

immuunsysteem via voeding en supplementen. De adviezen van het Voedingscentrum zijn te

algemeen (wat goed is voor heel Nederland ten algemene), maar niet gericht op (beter)
aankunnen van een infectieziekte. En misschien juist gericht op de groepen die kwetsbaar zijn:
overgewicht, chronische ziekten, multimorbiditeit. Dus breder dan obesitas.

We komen bij je terug.

Groet

Van: IEEE <BEESECNDinvws.nl>
Verzonden: maandag 23 november 2020 09:04

Aan:IEE) BEET inves. >;IEEE

minvws.nl>; 5.1.2e ) minvws.nl>

CC:ICT|<BEET invvs.
Onderwerp: RE: Afspraken Sparren brief van Rossum

Ter aanvulling: door de trekker van de oproep van artsen cs, [INIIINEEEESN, 7ijn op 13

november in de zogenaamde thematafel overgewicht de volgende maatregelen genoemd waar

ze aan denken. Vraag is ofjullie met name/ook iets kunnen zeggen over punt 4. Voor de GLI is er

contact met Z/VGP.

1. Massale media /TV campagne over de positieve effecten van een gezonde leefstijl
(juist) in coronatijd: zie hierna.

2. Belang gezonde leefstijl benoemen bij persconferentie: is gebeurd.

3. Gekoppelde leefstijl activiteiten.....

5. Primaire preventie: oa prijsprikkels, gezonder voedsel- en beweegaanbod: zie

hierna.

Ik hoor graag of ons verzoek bij jullie aan juiste adres is en of jullie dit vandaag kunnen

oppakken?

Groet EEF

Van: IEE.

Verzonden: vrijdag 20 november 2020 17:13

Aan:ICE)BEETin y.s.n|>;IE
minvws.n>;IEEE) minvws.ni>

Onderwerp: FW: Afspraken Sparren brief van Rossum

Dag CZ collega’s,
Ik benader jullie nav een memo dat ik via EES kreeg over zelfde thematiek als waar we (VGP
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en PG) nu mee bezig zijn.
Gaat om spoedklus om nav petitie Van Rossum cs op een rijtje te zetten wat er allemaal nav de

oproep kan Worden‘gedaan cq gebeurt.

aandachtakrijgen in het overzicht dat we Tu maken?
De GLI zijn we met Z op bezig, maar graag ook jullie meedenken hierop.
Ik verwijs voor het gemak even naar onderstaande afspraken.
Gelet op de eerdergenoemde memo ga ik er van uit dat jullie weten waar ik het over heb (‘Vn
Rossum etc). Macht dat niet het geval zijn, en verduidelijking nodig is, laat het even weten,
Groet ERIE]

Van: IEEE.

Verzonden: donderdag 19 november 2020 13:40

Aan;EEF) <JFEFEP minvws.n (>;IEG)

<HEEFT invwvs.nl>; INERETI) < minvws.nl>; IEEN-

ME —<HEEE minvws.nl>; <HEEEXE minvws.nl>;
ETE—<BRi:1»;EE—)
EEC ir vv. >ETE<EETinyvs. n>
CC:IFT)-EETinvvs.n>
Onderwerp: RE: Afspraken Sparren brief van Rossum

Even een korte wrap up met afspraken van het overleg dat we zojuist hadden
- Zowel vanuit de staatssecretaris als vanuit MVWS is het verzoek wat we kunnen doen

om aandacht voor gezonde leefstijl te intensiveren. En wat verder gaat dan

communicatie.

We zien drie lijnen waarlangs we dit willen doen (en wie staat er voor aan de lat):
o Communicatie: in Corona campagne explicieter aandacht voor gezonde leefstijl

(DCO).
o Inzetten van bestaande netwerken: sport (NOC*NSF, sportorganisaties,

gemeenten), netwerk Van Rossum, etc (Sport, VGP)
o Nieuwe maatregelen cq intensiveren van effectieve maatregelen. Met benodigd

budget. (VGP, Sport, Jeugd, CZ ook aanhaken). PG kijkt naar

financieringsstroom (waar nodig).
- We maken nota die eind volgende week naar[BEd kan. Cc MVWS. Hierin ook aandacht

voor korte termijn en lange termijn.
-

Morgen (uiterlijk) levert ieder zijn bijdrage aan bij [EES die daarmee nota opstelt.
o Verzoek om op punt van inzetten van bestaande netwerken hier concrete

voorstellen voor te doen.
-

Volgende week dinsdag vervolgoverleg om nota te bespreken en procesgang te

bespreken (hoe gaan we hiermee verder).

Groet [ERPS

Verzonden: woensdag 18 november 2020 11:55

Aan:IETF); ;IST);EEE)

Le AEIEE;EEE

Onderwerp: Sparren brief van Rossum

Tijd: donderdag 19 november 2020 12:00-13:00 (UTC+01:00) Amsterdam, Berlijn, Bern, Rome,

Stockholm, Wenen.

Locatie: webex, link in de uitnodiging

Beste allen,

I.v.m. de urgentie en de korte termijn van bovengenoemde afspraak alvast een

vergaderverzoek uitgedaan.
Hopelijk lukt het om flexibel te zijn met de agenda’s.
Deelnemen kan met onderstaande gegevens.
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U bent de host voor deze Webex-vergadering.

Wanneer het tijd is, start u hier uw Webex-vergadering.

Vergaderingsnummer (toegangscode): [ECD
Wachtwoord voor vergadering:

donderdag 19 november 2020

12:00 | (UTC+01:00) Amsterdam, Berlijn, Bern, Rome, Stockholm, Wenen | 1

uur

Ville l=lalal- Ea -lat=lg

Tik om deel te nemen vanaf een mobiel apparaat (alleen deelnemers)

Netherlands Toll
5.1.2h

United States Toll

Deelnemen via telefoon

5.1.2h Netherlands Toll

IEEEUnited States Toll

Algemene inbelnummers

Deelnemen via een videosysteem of -toepassing

Kies IEEE@rijksvideo.webex.com

U kunt ook 62.109.219.4 kiezen en uw vergaderingnummer invoeren.

Deelnemen met Microsoft Lync of Microsoft Skype voor Bedrijven

Kies 708571. Cc ex.c

Als u een host bent, klik dan hier om hostgegevens weer te geven.
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Hebt u hulp nodig? Ga naar http://help.webex.com


